

គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំង  
អំពើជួញដូរមនុស្ស



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

អគ្គលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.ប.ជ

លេខ: ១០១/២០២១

សូមគោរពជូន

លោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការ អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ

**តាមរយៈ:** លោកជំទាវ ឧត្តមសេនីយ៍ឯក អគ្គលេខាធិការ នៃអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន គ.ជ.ប.ជ

**កម្មវត្ថុ:** របាយការណ៍សង្ខេបកិច្ចប្រជុំពិភាក្សាស្តីពីវឌ្ឍនភាពការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស ជាមួយ  
តំណាងស្ថានទូតអាមេរិកប្រចាំកម្ពុជា។

ថ្ងៃចន្ទ ៥កើត ខែបឋមសាណ ឆ្នាំឆ្លូវ ត្រីស័ក ព.ស២៥៦៥ ត្រូវនឹងថ្ងៃទី១៤ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១  
នៅសាលប្រជុំអគ្គលេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានបើកកិច្ចប្រជុំ  
ពិភាក្សាជាមួយតំណាងស្ថានទូតអាមេរិក ក្រោមអធិបតីលោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ  
និងអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ ដែលមានសមាសភាពចូលរួម៖

- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានគ.ជ.ប.ជ
  - ១-លោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការ
  - ២-លោកជំទាវ ប៉ុណ្ណ សំខាន់ អគ្គលេខាធិការ
  - ៣-ឯកឧត្តម យ៉ែម ច័ន្ទណារុំ អគ្គលេខាធិការរង
- តំណាងស្ថានទូតអាមេរិក
  - ១-Mr.Weldon MontgOmeY Political office
  - ២-Mr.Oum Chunpanhasa Political specialist
  - ៣-Mr.Bunthan Eang Technical consultant

ជាកិច្ចចាប់ផ្តើមលោកជំទាវ ជូ ប៊ុនអេង អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ គ.ជ.ប.ជ តំណាងឲ្យគណៈកម្មាធិការ  
ជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានមានមតិស្វាគមន៍ចំពោះប្រតិភូមកពីស្ថានទូតអាមេរិក និងបានធ្វើ  
សេចក្តីរាយការណ៍ដោយសង្ខេបពីសកម្មភាពការងារដែលបានអនុវត្តកន្លងមក លើការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើ  
ជួញដូរមនុស្ស នៅក្នុងឆ្នាំ២០២០។ លោកជំទាវបានមានប្រសាសន៍ថា នៅអំឡុងឆ្នាំ២០២០ ពលករដែលបម្រើ  
ការងារនៅប្រទេសគោលដៅ(ប្រទេសថៃ)បានវិលត្រឡប់មកវិញ មានចំនួនប្រមាណ ១៣០,០០០នាក់។ ប៉ុន្តែ  
នៅអំឡុងឆ្នាំ២០២០ ចំនួនពលករដែលបានវិលត្រឡប់មកវិញ ពុំមានការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ច្រើននោះទេ  
ហើយចំនួនអ្នកស្លាប់ក៏មានចំនួនតិចផងដែរ។ គិតចាប់ពីខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២១ រហូតមកទល់ពេលនេះ ការឆ្លងរាល  
ដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ក្នុងសហគមន៍មានការកើនឡើង និងអ្នកស្លាប់ដោយសារជំងឺនេះ មានរហូតដល់ច្រើនជាង  
៣០០នាក់ និងការឆ្លងមានច្រើនជាង៣០,០០០នាក់។ វាពិតជាមានការលំបាកណាស់ក្នុងការគ្រប់គ្រងបញ្ហា  
ទាំងអស់នេះ តែទោះយ៉ាងណាក៏ដោយមនុស្សគ្រប់ៗរូបត្រូវមានការទទួលខុសត្រូវរៀងៗខ្លួន។ វាមានការ  
លំបាកណាស់ ដែលតម្រូវឲ្យមានការចរចានាំពួកគាត់ត្រឡប់មកស្រុកទេសវិញ ដោយសារមានការរឹតបន្តឹងតាម  
ព្រំដែន។ ពលករដែលបានវិលត្រឡប់មកវិញនោះ គឺពួកគាត់មិនមកតាមច្រកត្រួតពិនិត្យ តាមព្រំដែននោះទេ។  
ចំពោះទិន្នន័យការការពារជនរងគ្រោះ ដែលប្រមូលបានមិនមានភាពជាក់លាក់ពេកទេ។

ប្រសិនបើស្ថានភាពជំងឺកូវីដ-១៩ មានការថយចុះនឹងមានការបញ្ជូនពលករចំណាកស្រុកជាថ្មីម្តង  
ទៀត ដោយសហការជាមួយអង្គការពលកម្មអន្តរជាតិ អង្គការILO អង្គការសង្គមស៊ីវិល ទីភ្នាក់ងារអង្គការសហ



ប្រជាជាតិ ដោយយើងធ្វើការប្តេជ្ញារួមគ្នា។ យើងនឹងមានរៀបចំកិច្ចប្រជុំរវាងកម្ពុជា វៀតណាម មីយ៉ាន់ម៉ា និងចិន ដើម្បីជំរុញការកាត់បន្ថយការគ្រប់គ្រង និងការការពារព្រំដែនក្នុងអំឡុងពេលមានជំងឺកូវីដ-១៩ ហើយនឹង មានកិច្ចប្រជុំធរមានទី២ ឆ្នាំ២០២១ ដោយពិភាក្សាគ្នាតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។

យើងនឹងរិះរកវិធីធ្វើឲ្យមនុស្សផ្លាស់ប្តូរផ្នត់គំនិត និងអាកប្បកិរិយាដោយមានការវិភាគបន្តិចការ គ្រប់គ្រងព្រំដែន ដែលពួកគាត់ព្យាយាមឆ្លងកាត់ព្រំដែន យើងនឹងព្យាយាមរៀបចំជាយុទ្ធសាស្ត្រមួយចំនួនដើម្បី ធ្វើការផ្លាស់ប្តូរផ្នត់គំនិតរបស់ពួកគាត់ ដោយមានការរៀបចំមជ្ឈមណ្ឌលកណ្តាល នៅស្រុកកំរៀងខេត្តបាត់ដំបង និងខេត្តមួយចំនួនទៀតជាប់ព្រំដែន។ ពេលពួកគាត់ត្រឡប់មកមិនអាចមកមជ្ឈមណ្ឌលនេះដោយផ្ទាល់បានទេ ប៉ុន្តែតម្រូវឲ្យធ្វើចត្តាឡីស័កជាមុនសិន ពួកគាត់តែងតែគេចទៅ ផ្ទះបន្ទាប់ពីធ្វើចត្តាឡីស័ក។ លោកជំទាវបានមាន ប្រសាសន៍បន្តថា កាលពីសប្តាហ៍មុន យើងមានអង្គការដៃគូជាច្រើនទៀតដើម្បីធ្វើការប្រាស្រ័យទាក់ទងដោយ មានការចូលរួមកិច្ចប្រជុំជាមួយអង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលជាង៥០ អង្គការពាក់ព័ន្ធលើការងារនេះ។ លោកជំទាវ បាន មានប្រសាសន៍ថា ទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍ជាតិ (USAID) និងស្ថានទូតបានបញ្ជូនអ្នកយក ព័ត៌មានមកធ្វើការជាមួយយើង ហើយអាចស្វែងរកព័ត៌មានបន្ថែមប្រសិនបើវាចាំបាច់។ យើងក៏ទទួលស្គាល់ផង ដែរអំពីបញ្ហាប្រឈមរបស់យើងគឺការធ្វើឲ្យមនុស្សយល់ពីអ្វីដែលយើងបានធ្វើ វាមានការលំបាកក្នុងការប្រមូល ព័ត៌មានទាំងអស់ពីអ្នកពាក់ព័ន្ធ តែពេលខ្លះពួកគេធ្វើព័ត៌មានចម្រុះ ហើយធ្វើរបាយការណ៍មានការយឺតយ៉ាវ។ លោកជំទាវ តម្រូវឲ្យមានកិច្ចប្រជុំផ្ទាល់ ឬអាចធ្វើតាមរយៈអនឡាញ ហើយសូមអរគុណសម្រាប់កិច្ចសហការ យ៉ាងជិតស្និទ្ធ បានធ្វើឲ្យរបាយការណ៍កាន់តែប្រសើរឡើង។

លោក Weldon MontgOmey Political office សូមគោរពលោកជំទាវ រដ្ឋលេខាធិការ និងសមាជិក ដែលបានចូលរួមកិច្ចប្រជុំពិភាក្សានេះ យើងមានភាពរីករាយដែលបានជួបគ្នាម្តងទៀតក្នុងកិច្ចប្រជុំនេះ ហើយ យើងនឹងមានរបាយការណ៍ចេញឆាប់ៗនៅក្នុងខែនេះ តែមិនទាន់បានធ្វើចប់នៅឡើយទេ។

យើងបានឃើញមានការចុះផ្សាយព័ត៌មានទូទៅនៅតាមព្រំដែនថៃ អំពីបញ្ហាខ្លះៗ ទទួលស្គាល់ថាវា ពិតជាមានការលំបាក បើទោះបីយើងជួបស្ថានភាពជំងឺកូវីដ-១៩ ជាឧបសគ្គ ប៉ុន្តែវាបានផ្តល់ឱកាសដល់រដ្ឋាភិបាល ក៏ដូចជាអាជ្ញាធរមូលដ្ឋាន សមត្ថកិច្ចប៉ូលិស ដែលអាចទប់ទល់ នឹងបញ្ហានេះបាន។

កូវីដ-១៩វាហាក់ដូចជាកាំបិតមុខពីរ វាមិនត្រឹមតែជាការប្រកួតប្រជែងប៉ុណ្ណោះទេ វាថែមទាំងប៉ះ ពាល់ខ្លាំងដល់គ្រប់ផ្នែក នៃរដ្ឋាភិបាលដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងវា។ បញ្ហានៅតាមព្រំប្រទល់ថៃ វាបានផ្តល់ឱកាសដើម្បី ផ្តោតលើសកម្មភាពសុវត្ថិភាព ការពង្រឹងច្បាប់ ជាដើមផងដែរ។

យើងពិនិត្យឃើញថាពលករមានគំនិតផ្តួចផ្តើម មានការតាមដានបន្ត ដែលកំពុងត្រូវធ្វើបន្ត តើត្រូវ មានលិខិតឆ្លងដែនប៉ុន្មាននាក់ដែលត្រូវចេញ-ចូលប្រចាំឆ្នាំ និងមានការបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗទៀតជាពិសេស ការបង្ហាញពីភាពលោកថាកម្មវិធីជាក់លាក់ដំណើរការយ៉ាងម៉េច ?

អាស្រ័យដូចបានគោរពរាយការណ៍ជូនខាងលើ សូម **លោកជំទាវ** មេត្តាជ្រាបដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់។

ថ្ងៃ...២១...ខែ...២០២១... រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី...២១...ខែ...២០២១

**សូមគោរពជូន**  
**លោកជំទាវ អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍**  
**មេត្តាជ្រាបដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់។**  
ថ្ងៃ...២១...ខែ...២០២១... រាជធានីភ្នំពេញ, ថ្ងៃទី...២១...ខែ...២០២១  
**អគ្គលេខាធិការ**

**អ្នកធ្វើកំណត់ហេតុ**  
*Kamir*  
**ឧត្តមសេនីយ៍រោ. អ៊ុំ ភាមិណ្ណ**

*[Signature]*  
**ឧត្តមសេនីយ៍ឯក រដ្ឋមន្ត្រី សំខាន់**



**បញ្ជីគ្រប់គ្រង**

... គ.ជ.ប លេខ ១១៧ ប្រចាំឆ្នាំ ២០២១ ចុះថ្ងៃទី ១៤ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០២១

... គ.ជ.ប លេខ ១១៧ ប្រចាំឆ្នាំ ២០២១ ចុះថ្ងៃទី ១៤ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០២១

... គ.ជ.ប លេខ ១១៧ ប្រចាំឆ្នាំ ២០២១ ចុះថ្ងៃទី ១៤ ខែ វិច្ឆិកា ឆ្នាំ ២០២១

ល.រ	នាម ព្រះឈ្មោះ/Name	ភេទ/Sex	តួនាទី/Position	អង្គការ/Organization	លេខទូរស័ព្ទ/Phone	ហត្ថលេខា/Sign
១	លោកជំទាវ ឌុំ ម៉ុងអេង	ស្រី	រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍	គ.ជ.ប	០១២៨៧២០១	[Signature]
២	លោកជំទាវ ម៉ុង ឈាន់	ស្រី	អគ្គលេខាធិការ	គ.ជ.ប	០១២៧៧៥១១	[Signature]
៣	Wendy Montgomery	M	Political officer	US Embassy		[Signature]
៤	Gym Champahara	M	Political specialist	US Embassy	០១២៤៧៧០៧	[Signature]
៥	BUNTHAN EANG	M	TECHNICAL CONSULTANT	USAID	០១២២២២៤៥៤	[Signature]
៦	UM KAMIN	M	Do/ Department	NCCF	០១២៦៨៦៨៨៦	[Signature]
៧						





